
  

Messes du 24 au 29 Juin 2025 
Masses from the 24th to the 29th of June 2025 

 
Samedi 21 Juin   /   Saturday, June 21st   
5 :15 p.m. Robert Metcalfe Offrandes aux funérailles     2845 
 Tony Borrelli 10th Anniversary The Borrelli Family 2956 
Dimanche 22 Juin      Sunday, June 22nd     
9 :30 a.m. Jean Scott La Famille 2279 
 Camille & Clara Lauzon Eloi & Denise Lauzon 2647 
 Maria & Giuseppe Testa Pascuale Testa 2934 
 Benoit Dumaresq Michelle Daoust 2954 
 Laurette Sauvé Marielle Marleau 2779 
11 :30 a.m. Rodney Habberfield Gail Smith 2801 
 Natalia Farias Walsh & Shaw Families 2822 
Mardi 24 Juin Tuesday, June 24th    
8:00 a.m. Robert Metcafe Offrandes aux funérailles 2846 
Mercredi 25 Juin Wednesday June 25th    
8 :00 a.m. Luc Poirier Offrandes aux funérailles 2597 
Jeudi   26 Juin Thursday, June 26th    
8 :00 a.m. Benoit Seguin Offrandes aux funérailles 2702 
Vendredi 27 Juin   / Friday June 27th   
8:00 a.m. Claude Daoust Offrandes aux funérailles 2408 
Samedi 28 Juin                                Saturday, June 28th     
5:15 p.m.  For our Family LD Sabbah Kowalska 2791 
Dimanche 29 Juin Sunday, June 29th    
9:30 a.m. Steven Kent The family 2918 
 Ouilla & Emma Desjardins La Famille 2911 
 Gérard Giguère Margot & les enfants 2436 
11:30 a.m. Stewart Gray Agnes Orsivi 2955 
 Natalia Farias Walsh & Shaw Families 2823 

 
 
MERCI AU NOM DU SEIGNEUR ET SAINT THOMAS D’AQUIN POUR LA DERNIÈRE 

COLLECTE  

THANK YOU IN THE NAME OF LORD AND SAINT THOMAS AQUINAS FOR THE 
LAST COLLECTION 

 

 

 

 

 



  

PROCHAINS ÉVÉNEMENTS – UPCOMING EVENTS 

Dimanche 22 juin – Le Saint-Sacrement du Corps et du Sang du Christ 
Sunday, June 22 – Most Holy Body and Blood of Christ 
Vendredi 27 juin – Le Sacré-Cœur de Jésus - Journée mondiale de prière pour la sanctification 
des prêtres 
Friday, June 27 – The Most Sacred Heart of Jesus – World Day of Prayer for the Sanctification 
of Priests 
Samedi, 28 juin – Repas en famille après la messe de 17h15  
Saturday, June 28th, Family Potluck Dinner after 5:15 Mass 
Dimanche 29 juin – Saints Pierre et Paul, apôtres  
Sunday, June 29 – Saints Peter and Paul 

************************************************* 
Intention de prière du pape pour le mois de juin 2025 
En juin, nous prions pour que chacun d’entre nous trouve la consolation dans une relation 
personnelle avec Jésus et apprenne de son Cœur la compassion à l’égard du monde. 
 

The Pope's Monthly Intentions for 2025 
 
June: That the world might grow in compassion 
Let us pray that each one of us might find consolation in a personal relationship with Jesus, and from 
his Heart, learn to have compassion on the world. 
 
                                              ***************************************** 
La Fête-Dieu, fête du Saint-Sacrement 
Le pape Urbain IV en 1264 rendit la fête du Saint-Sacrement obligatoire pour l’Église universelle, 
mais cette fête a eu de la peine à s’imposer chez les évêques et les théologiens. Puis elle est 
devenue une fête très populaire. Elle a été supprimée dans les pays protestants, cependant gardée 
par l’Église anglicane. Cette fête était appelée fête du Corpus Christi ou Fête du Saint-Sacrement. Le 
nom de Fête-Dieu n’existe qu’en français. 
Le pape Jean XXII en 1318 a ordonné de porter l’eucharistie, le jour de la Fête du Saint-Sacrement 
(Fête-Dieu), en cortège solennel dans les rues et sur les chemins pour les sanctifier et les bénir. 
C’est à ce moment qu’apparaît l’ostensoir. Elle se répand dans tout l’occident aux XIV° et XV° 
siècles. Le concile de Trente (1515-1563) approuve cette procession de la Fête-Dieu qui constitue 
une profession publique de foi en la présence réelle du Christ dans l’eucharistie.  
Depuis la réforme liturgique du concile Vatican II, la Fête Dieu est appelée « Fête du Saint-
Sacrement du Corps et du Sang du Christ ». La Fête du Corps et du Sang du Christ commémore 
l’institution du sacrement de l’eucharistie. Elle est un appel à approfondir le sens de l’eucharistie et sa 
place dans notre vie. Cette fête est la célébration du Dieu d’amour qui se révèle en donnant son 
corps et son sang, en se donnant à nous comme nourriture de vie éternelle. Le sens de la fête du 
Corps et du Sang du Christ est un peu différent de celui de la Fête-Dieu qui était plus centrée sur 
l’adoration de la présence réelle du Christ. 
La date de la Fête du Corps et du Sang du Christ (fête de Corpus Christi), comme la date de la Fête 
du Saint-Sacrement ou la date de la Fête-Dieu, est en principe le jeudi qui suit la fête de la Sainte-
Trinité c’est-à-dire soixante jours après Pâques. Mais dans plusieurs pays, la Fête du Corps et du 
Sang du Christ est repoussée au dimanche qui suit la Sainte-Trinité en vertu d’un indult papal pour 
permettre la participation de tous les fidèles.  



  

 

 
 

Solemnity of the Most Holy Body and Blood of Christ 

The Solemnity of the Most Holy Body and Blood of Christ is also known as the Solemnity of Corpus 
Christi, which translates from Latin to "Body of Christ." This feast originated in France in the mid 
thirteenth century and was extended to the whole Church by Pope Urban IV in 1264. This feast is 
celebrated on the Thursday following the Trinity Sunday or, as in Canada, on the Sunday following 
that feast. 
This feast calls us to focus on two manifestations of the Body of Christ, the Holy Eucharist and the 
Church. The primary purpose of this feast is to focus our attention on the Eucharist. The opening 
prayer at Mass calls our attention to Jesus' suffering and death and our worship of Him, especially in 
the Eucharist. 
At every Mass our attention is called to the Eucharist and the Real Presence of Christ in it. The 
secondary focus of this feast is upon the Body of Christ as it is present in the Church. The Church is 
called the Body of Christ because of the intimate communion which Jesus shares with his disciples. 
He expresses this in the gospels by using the metaphor of a body in which He is the head. This 
image helps keep in focus both the unity and the diversity of the Church. 
The Feast of Corpus Christi is commonly used as an opportunity for public Eucharistic processions, 
which serves as a sign of common faith and adoration. Our worship of Jesus in His Body and Blood 
calls us to offer to God our Father a pledge of undivided love and an offering of ourselves to the 
service of others. 
 
Prayer for the Sanctification of Priests 

Lord Jesus Christ, eternal High Priest, you offered Yourself to the Father on the altar of the 
Cross and through the outpouring of the Holy Spirit gave Your priestly people a share in Your 
redeeming sacrifice. Hear our prayer for the sanctification of our priests. 
Grant that all who are ordained to the ministerial priesthood may be ever more conformed to 
You, the divine Master. May they preach the Gospel with pure heart and clear conscience. 
Let them be shepherds according to Your own Heart, single-minded in service to You and to 
the Church and shining examples of a holy, simple and joyful life. 
Through the prayers of the Blessed Virgin Mary, your Mother and ours, draw all priests and the 
flocks entrusted to their care to the fullness of eternal life where You live and reign with the 
Father and the Holy Spirit, one God, for ever and ever. AMEN 
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